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Kedves Kolléganők, Kollégák, Vendégek, Sajtó Képviselői! 
 
Nagy öröm számomra, hogy évekig tartó, hosszas előkészítő munka után ma itt lehetünk, 
hogy hivatalosan is megnyissuk Partnerségi irodánkat. Talán nem túlzás kijelenteni, hogy 
rendkívüli esemény ez, hiszen ezzel nemcsak a Vasas és az IG Metall közötti együttműködés 
lép új szintre, hanem új fejezet nyílik a szakszervezeti mozgalom történetében is. Ez a fajta 
határokon átívelő, két ország szakszervezetei közötti közvetlen és szoros munka szinte példa 
nélküli ma még.  
 
A Vasas jövőre ünnepli alapításának 140. évfordulóját, ezzel Magyarország egyik leghosszabb 
múlttal rendelkező érdekvédelmi szervezete, és a mai napig a legnagyobb ágazati 
szakszervezet hazánkban. Az elődeink által létrehozott értékek megőrzése a jelen 
küldetésünk teljesítése arra kötelez bennünket, hogy keressük az új lehetőségeket, 
amelyekkel eredményesebben tudunk dolgozni. A mai valóság azt mutatja, hogy van mit 
tennünk, mivel a 4.250.000 hazai munkavállaló csupán 10%-a tagja valamelyik 
szakszervezetnek. A Vasas 203 cégnél van jelen, holott a járműiparban 750 vállalat működik 
ma itthon. Ez azt jelenti, hogy óriási potenciális lehetőségeink vannak a tagszervezésre. 
Bízom abban, hogy a közös projekten keresztül ezeket e lehetőségeket ki tudjuk használni. 
 
Az elmúlt 25 év tapasztalatai - ahogy egyre több külföldi cég jelent meg hazánkban - 
bizonyították számunkra, hogy a nemzetközi együttműködés kiemelkedő fontosságú a hazai 
érdekvédelem erősítéséhez. A nemzetközi kapcsolatainkon belül is kiemelkedik az IG Metall-
lal, a szabad világ legnagyobb szakszervezetével, hosszú évtizedekre visszanyúló          
jó viszonyunk. Ez a kapcsolat már korábban is számos formát öltött, közös projektekben 
vettünk részt, oktatásokat szerveztünk annak érdekében, hogy kölcsönösen tanulhassunk 
egymásról és egymástól. De elmondhatjuk, hogy német partnerünk az egész világon úttörő 
szerepet játszik a nemzetközi együttműködés erősítésében, és tisztában van a méretéből, 
 a náluk felhalmozódott tudásból fakadó felelősségével, ami e nemzetközi szakszervezeti 
mozgalmat illeti.  
 
A multinacionális cégek már régen átlépték a nemzethatárokat, és a profit maximalizálása 
érdekében kihasználják a globalizáció nyújtotta előnyöket. A projekt célja, hogy mi, 
szakszervezetek is kihasználjuk ezeket a lehetőségeket, és a német példákat felhasználva 
Magyarországon a helyi sajátosságokhoz igazodva, újszerű tagszervezési, tagmegtartási 
tevékenységet vezessünk be. Az IG Metall segítségével megerősítjük az autóipari 
értékteremtési lánc mentén, elsősorban az Audi, majd remélhetőleg a Mercedes 
beszállítóinak körét. Ezzel pedig minden korábbinál hatékonyabban tudjuk majd képviselni 
tagjaink érdekeit.  
  



Célunk elsősorban a projekttel kapcsolatban, hogy a projekt végrehajtásán keresztül  
új tagjaink legyenek és új alapszervezetek jöjjenek létre, illetve a projektben való részvétel, 
ami egyben a Vasashoz való csatlakozással kell, hogy járjon, vonzó lesz a már létező, de ma 
még független szakszervezetek számára is. Ez nem csak a Vasas érdeke, hanem a magyar 
szakszervezeti mozgalom egészéé, mivel a munkavállalók egységbe tömörülése lehetővé 
teszi, hogy egyre hangosabban, szakszerűbben és eredményesebben hallassák hangjukat 
vállalati és országos szinten. Ehhez szeretnénk mi, Vasasok jó munkánkkal példát mutatni 
hazai és nemzetközi szinten egyaránt. Egy erős szakszervezeti mozgalom sikeresebben fel 
tudna lépni a munkakörülmények javításáért és a bérek emeléséért, amelyek jóval 
elmaradnak a külföldi anyavállalatok dolgozóinak bérétől.  
 
A Vasas jelen van az ország mind a 19 megyéjében. Célunk, hogy a projektben alkalmazott jó 
gyakorlatot felhasználva , mindenekelőtt felszámoljuk a szakszervezetmentes területeket,  
a ma még meglévő fehér foltokat. Különösen fontos ez Kelet- és Északkelet-Magyarországon, 
ahol már megvan a bázisunk, de a munkakörülmények és a bérek még mindig - hazai 
viszonylatban is - alacsonyok. A példa egyértelműen azt mutatja, hogy az erős érdekvédelem 
ezeken a területeken, tehát a bérek és munkakörülmények terén, jelentős pozitív változást 
tud jelenteni. Mivel úgy látjuk,  Magyarországon sem a kormány, sem a munkáltatók nem 
érdekeltek ágazati megállapodások kötésében, ilyenre továbbra sem lehet számítani a 
közeljövőben, ezért is elengedhetetlen a munkahelyeken erős szakszervezetek és üzemi 
tanácsok létrehozása, amelyek partnerei lehetnek a munkáltatóknak.  
 
Ma Magyarországon a jog ugyan biztosítja a lehetőséget a szabad szervezkedésre, 
ugyanakkor látjuk, hogy a munkáltatók sok helyen nem fogadják pozitívan, sőt ellenzik, 
gátolják a szakszervezet alapítását. A német cégek vezetőit alapvetően úgy ismertük meg, 
mint akik fontosnak tartják a rendezett munkaügyi kapcsolatokat, és nem akadályozták  
a szakszervezetek létrehozását, ugyanakkor ma már sajnos néhány, Magyarországon 
működő kisebb német cég vezetője sem nézi jó szemmel a szakszervezet megalakítását. Úgy 
gondoljuk, hogy ennek a negatív tendenciának megváltoztatásában is nagy segítségünkre 
lehet a közös projekt, illetve az IG Metall  kapcsolata az anyacégek vezetésével.  
 
Végül szeretnék köszönetet mondani azoknak, akik lehetővé tették ennek az irodának, a 
közös együttműködésnek a létrejöttét. Mindenekelőtt természetesen német partnerünknek, 
az IG Metall vezetőségének és munkatársainak, valamint kollégáimnak a Vasasnál, akikkel 
lépésről lépésre, megalapozott, felelős munkával eljutottunk idáig. Külön köszönet mondok a 
Friedrich Ebert Alapítványnak. 
 
Mi, Vasasok elszántak vagyunk a projekt végrehajtására, bízunk abban, hogy közös erővel 
sikereket fogunk elérni. 
Jelszavunk: egységesen, sikeresen, hitelesen!  
 


